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Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på ett medborgarförslag från Elin Ströberg och Elina 

Dagaris om fallskyddsmattor av gummi i parklekar. 

 

 

 

 

 

Kerstin Sandström  

stadsdelsdirektör  

 
 

Sammanfattning 

I ett medborgarförslag tar Elin Ströberg och Elina Dagaris upp en 

granskning från Naturskyddsföreningen som visar att 

fallskyddsmattor av gummi i parklekar innehåller potentiellt 

hälso- och miljöfarliga ämnen. Förslagsställarna vill därför bland 

annat att nämnden byter ut gummimattor i ett par parklekar och 

stoppar nya mattor och konstgräs i väntan på analys. 

 

Stadens krav på tillgänglighet i våra parker är höga. I dagsläget 

ser förvaltningen ingen möjlighet att uppfylla både kraven på 

tillgänglighet och underlagets stötdämpande förmåga vid 

användning av naturmaterial som fallskydd. Förvaltningen 

använder det instrument som staden beslutat om vid 

miljöbedömning av fallskyddsmattor. Ett naturmaterial som 

uppfyller både tillgänglighets- och säkerhetskrav är välkommet 

både med tanke på miljö och anläggningskostnader.   
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Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi, stadsmiljö 

och strategi. 

 

Medborgarförslaget 

Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 20 april i år fick 

förvaltningen i uppdrag att bereda ett medborgarförslag som hade 

lämnats in av Elin Ströberg och Elina Dagaris. Ströberg och 

Dagari hänvisar till en granskning av fallskyddsmattor i gummi 

som har gjorts av Naturskyddsföreningen. Granskningen visar att 

mattorna innehåller en mängd potentiellt hälso- och miljöfarliga 

ämnen. Förslagsställarna vill därför att nämnden vidtar ett antal 

åtgärder: 

 

 Byt ut gummimattorna i parklekarna Odlarängen och 

Starrmyran mot naturligt eller biologiskt nedbrytbart 

material, till exempel sand eller bark. 

 Utred hur dessa nedbrytbara material kan kombineras 

med tillgänglighet. 

 Anlägg inga nya gummimattor eller konstgräsplaner innan 

en miljö- och hälsoskyddsanalys har gjorts. 

 Utkräv ansvar av leverantörerna när det gäller hållbarhet, 

underhåll och sanering. 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag  

Stockholms stad har högt ställda krav på tillgänglighet i den 

offentliga miljön. Om man använder träspån, bark eller sand i de 

fraktioner som föreskrivs i Svensk standard blir ytorna inte 

tillgängliga för rullstolsburna. 

 

Att kombinera fallskyddsunderlag med till exempel träramper 

blir svårt eftersom även träramperna blir en del av fallunderlaget. 

 

Förvaltningen har ingen möjlighet att genomföra en egen miljö- 

och hälsokonsekvensanalys för de olika materialen. Vi följer dock 

utvecklingen på området. De gummiytor som anläggs inom 

Farsta stadsdelsområde kontrolleras i Byggvarubedömningen. 

 

Byggvarubedömningen är det instrument kommunfullmäktige 

beslutat att staden ska använda för miljöbedömning av material i 

samband med anläggningsarbeten. I Byggvarubedömningen 

används tre kategorier, rekommenderas, accepteras och undviks. 

Det finns inga gummibeläggningar hamnar under kategorin 
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rekommenderas. De gummibeläggningar som används inom 

Farsta faller under kategorin accepteras. 

 

Vi kan inte kräva av en leverantör att de ska vara ansvarig för att 

en produkt håller i evighet. Praxis inom anläggningsbranschen är 

att entreprenören har en garanti som under två till fem år. 

 

Förvaltningen bevakar utvecklingen när det gäller 

fallskyddsunderlag. Ett naturligt fallunderlag som både uppfyller 

kraven på tillgänglighet och Svensk standard när det gäller 

stötdämpning vore önskvärt. Både med tanke på miljön och ur 

kostnadssynpunkt då gummiytor är mycket dyra. 

  

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

 
Bilaga 

Medborgarförslag från Elin Ströberg och Elina Dagaris om 

fallskyddsmattor av gummi i parklekar 


